
HÄR KOMMER EN hälsning och information från 
Enhörna kommundelsnämnd. Nu kan vi summera 
det första verksamhetsåret för den nya nämnden. Vi 
har haft ett spännande år där vi har tagit ett antal 
viktiga beslut angående kommundelens långsiktiga 
utveckling. 

ÄNTLIGEN ÄR BESLUTET angående skolan i Enhörna 
taget. Nämnden var enad om att skolan ska finnas 
kvar på befintlig plats och att det blir en grundskola 
med alla stadier. 

ETT ANNAT VIKTIGT projekt som är i gång är Sand-
viken etapp 1 och 2. Gång- och cykelvägen längs 
Enhörna leden ska sammankopplas med sista etap-
pen mellan Lina och Malmsjön samt att gång- och 
cykel väg från Valla till Sandvikens brygga håller på 
att planeras i samband med VA-projektet.

VI HAR ETT aktivt förenings- och idrottsliv som 
nämnden värnar om och prioriterar. Det goda sam-
arbetet mellan föreningarna kunde möjliggöra att 
Enhörnadagen gick av stapeln på Enhörna idrotts-

plats i september. Denna 
fantastiska dag kommer att 
återkomma 2024.

VI HADE EN liten medborgar- 
träff utanför ICA i december där 
det bjöds på glögg och pepparkakor i vintermörkret. 
Det är trevligt att träffa Er och höra Era synpunkter 
som är viktiga för oss. Tveka inte att höra av dig om 
du undrar över något eller om du vill bidra med dina 
tankar och idéer om kommundelens utveckling.

I DETTA NUMMER av kommundelsnämndens infor-
mationsblad berättar vi om en del av vad som är 
på gång i Enhörna. Vi har också extra fokus på vår 
Mötesplats och deras aktiviteter.  Vi hoppas att du 
har glädje av bladet. 

Vi från nämnden önskar alla en härlig vår! 

Katarina Seppänen (M) 
Ordförande Enhörna kommundelsnämnd 

Information från nämnden

Bakre raden fr. vänster: Ana Olsson Tabaku (SD), Johan Schönbeck (S), Robil Haidari (C), Lars-Göran Jonsson (RP), Katarina 

Seppänen (M) ordf., Bengt-Arne Åhrberg (S), Magnus Jonsson (SD), Thomas Dahlin (SD). Främre raden från vänster: 

 Anne-Marie Larsson (M), Solveig Hell (V), Sevina Salci (L), Georgi Lundman (M), Mikael Grennard (M) och Karla Sand (MP).

Vårt Enhörna
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Planläggningen av Sandviken  
fortlöper. 

ÄNDRING AV DETALJPLAN för Sandviken, 
Etapp 1 var på samråd från 1 juni till och med 
8 september 2023. Omkring 70 yttranden har 
lämnats under samrådstiden. Merparten av 
inkomna yttrande handlade om enskilda önske
mål och majoriteten av inkomna yttrande 
visade att berörda fastighetsägare är positivt 
inställda till pågående planläggning. Just nu 
bearbetas planhandlingarna utifrån inkomna 
yttranden samtidigt som de sammanställs i en 
samrådsredogörelse där yttranden även bemöts 
skriftligen. Samrådsredogörelsen kommer att 
ställas ut i samband med att detaljplanen går 
ut på granskning.  Granskningen beräknas ske 
under andra kvartalet 2024.

DETALJPLAN FÖR SANDVIKEN etapp 2 beräknas 
gå ut på samråd under första eller senast 
under andra kvartalet 2024. I samband med 
framtagande av planhandlingar förprojekteras 
även en gång och cykelväg mellan Vallasko
lan och Sandvikens ångbåtsbrygga. Tanken är 

att möjliggöra en säker skolväg samtidigt som 
området förses med vatten och spillvatten 
och på så sätt maximera samhällsnyttan. Vid 
förprojektering tas stor hänsyn till existerande 
värden så som naturvärden och kulturmiljö.

 Under tiden för samråd och granskning 
ställs pågående detaljplaner ut för att möjlig
göra för berörda parter att inkomma med 
synpunkter på planförslagen. Planläggning är 
en demokratisk process. Mellan varje skede; 
samråd –> granskning –> antagande, bearbetas 
planhandlingarna utifrån inkomna synpunkter. 
Den som inkommit med en synpunkt senast 
under granskning har möjlighet att överklaga 
detaljplanen efter att den antagits.

Södertälje kommun håller på att ta 
fram en ny översiktsplan, som ska 
sträcka sig fram till 2050.

PLANEN SKA BESKRIVA utvecklingen till år 2050 
och visa hur kommunen ska använda mark och 
vatten i framtiden, och hur behoven ska till
godoses på ett hållbart sätt. Den ska också visa 
vilka grundläggande mål och strategier som 
ska vägleda det långsiktiga samhällsbyggandet 
i kommunen.

Tidplan
Arbetet med att ta fram en ny översiktsplan 
pågår. Planen är att den nya översiktsplanen 
ska gå ut på samråd våren 2024. Då kommer du 
få möjlighet att lämna synpunkter. Kommunen 
kommer då även att besöka Enhörna.

Därefter följer en tid av revidering, innan 
den går ut på granskning, en ny chans att 
lämna synpunkt. Till slut ska översiktsplanen 
antas i Kommunfullmäktige.

n  Mer Information kommer att presenteras  
på kommunens webbsida under våren:  
www.sodertalje.se/op2050

Sandviken etapp 1 och 2

Mer information finns att  
tillgå på www.sodertalje.se: 
n www.sodertalje.se/detaljplan/ 
    sandvikenetapp1 

n www.sodertalje.se/detaljplan/ 
     sandvikenetapp2. 

Mer på 
webben!

ÖP 2050
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Gång- och cykelvägen 
etapp 2 Lina – Malmsjön
VI PLANERAR ATT utföra första delen av 
etapp 2 under 2024, det gäller delen där 
det inte berör Trafi kverkets projekt med 
vattenskyddsåtgärder. Vad gäller den 
andra delen planerar vi om gångvägens 
placering tillsammans med Trafi kverket 
så att det blir den bästa lösningen för båda 
parter. 

Vi planerar att det projektet kan starta 
under hösten/vintern 2024 och vara klart 
till sommaren 2025.
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Digitala 
hastighetsskyltar
DIGITALA HASTIGHETSSKYLTAR KOMMER att 
sättas upp längs vägen vid Ytterenhörna 
kyrka med begränsning av hastighet till 
max 30 km/h.

Upprustning 
av basketplan
BASKETPLANEN VID PLÖJARVÄGEN ska 
rustas upp, bland annat ska nya linjer målas 
på planen.

Vattentjänstplan 
på samråd
VATTENTJÄNSTPLANEN KOMMER ATT finnas 
på biblioteket i Enhörna att ta del av den 
29 januari – 1 mars.

1:50This drawing is the property of NORLEG and pursuant to current
legislation may not be copied, transferred to or used by any third party.
Should this drawing be used, a fee of 10% of the assumed
contract price will be charged.
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Beslut är taget. Nu ska den nya lek-
platsen Harvarens lekplats mitt inne 
i Ekeby, upphandlas och byggas.

– DET ÄR DAGS för en 
ny lekplats och vi har 
utrett, visat upp och 
ändrat efter inspel 
från politiken, säger 
Södertälje kommuns 
parkchef Pierre Persson, 
som projektleder det 
hela. 

Den nuvarande lek
platsen i området, i 
Hovslagarens samfäl
lighets ägo, är stängd 

och ska tas bort då man anser att platsen inte 
är möjlig att utveckla, då tomten är liten och 
för nära bostäder.

– Vi har letat efter en bra plats som det går 
bra att utveckla, och funnit parkmarken mitt i 
området mellan Harvarvägen och Plöjarvägen, 
förklarar Pierre Persson.

Den nya lekplatsen med belysning, rutsch
kana, klätter ställning samt en liten boule bana 
börjar byggas efter att upphandlingen blivit 
klar i vår och kommer sedan att anläggas under 
hösten för att vara färdig senast 2025.
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Pierre Persson, parkchef 
Södertälje kommun.

Förslag på ny 
utrustning 
i lekparken.

Ny lekplats 
i Ekeby
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Bokbussen i Enhörna
BOKBUSSEN ÄR EN del av Biblioteken i Södertälje 
och stannar varje månad på drygt 80 platser 
runt om i kommunen. 

Tid och plats
Till Enhörna kommer Bokbussen på måndagar 
dessa datum: 15 januari, 12 februari, 11 mars, 
8 april, 6 maj och 3 juni.

 Kl. 13.00–13.30 Ekens förskola, Tröskarvägen 2

  Kl. 13.40–14.10 Lillängens äldreboende,   
Lillängsvägen 3

 Kl. 15.15–16.15 Ica Enhörna, Bäverstigen 1

Till bokbussen är alla välkomna och det är  
gratis att låna böcker. Alla våra hållplatser är 
öppna för allmänheten. Vi har en hiss för dig som 
har svårt att använda trappan. 

Har du inget lånekort? Ta med dig legitimation 
så hjälper vi dig. Vill du reservera böcker till 
bokbussen? Hör av dig till oss! Vi har böcker på 
flera olika språk och för alla åldrar.

Vallaskolan
ENHÖRNA KOMMUNDELSNÄMND HAR nu startat 
en förstudie avseende Vallaskolan och blivit till-
delade en projektledare. Statusbesiktningar har 
gjorts och flera kommer att göras. Nämnden 
kommer också  utreda vad som är ekonomiskt 
och miljömässigt hållbart för att kunna utveckla 
skolan. Vad går att behålla och vad måste 
ersättas med helt nya lokaler, för att både klara 
det pedagogiska perspektivet men också till-
gänglighet och långsiktig hållbarhet.

Enhörna bibliotek
ENHÖRNA BIBLIOTEK LIGGER i Vallaskolan och 
är ett kombinerat folk- och skolbibliotek. Här 
kan du låna skönlitteratur och faktalitteratur för 
alla åldrar och intressen. Bibliotekets ordina-
rie öppettider är måndagar kl. 13.00–18.00 och 
torsdagar kl. 13.00–17.00. Avvikande öppettider 
kan förekomma. Vi hänvisar till hemsidan för 
dessa: bibliotek.sodertalje.se
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Det blev succé när föreningarna 
genomförde Enhörnadagen i slutet 
av september 2023.

– Så det ska självklart bli en  
uppföljning 2024. Kommundels-
nämnden stöttar ekonomiskt,  
men det är föreningarna som dri-
ver detta, säger Katarina Sepännen 
(M), ordförande i kommundels-
nämnden.

DEN FÖRSTA ENHÖRNADAGEN planerades det 
för i flera år. Pandemin kom i vägen, men 23 
september genomfördes den första Enhörna
dagen på Friluftsgården – med bilar, bollar, 
ballonger, gycklare, akvareller och hoppborg – 
och med uppemot 500 besökare.

Första året var det Birgitta Edström på Mötes
plats Enhörna som var spindeln i nätet, i år är 
det Enhörna IF som drar i trådarna. 

– Datum är inte satt ännu. Friluftsgården är 

en given plats för detta evenemang, där finns 
det plats och det är en given mötesplats för 
Enhörnaborna, menar Katarina, och hänvisar till 
Valborgsfirandet och Påsksmällen.

Att nästa Enhörnadag ska arrangeras under 
sommarhalvåret är dock givet.

Första tanken med Enhörnadagen var att 
besökarna skulle åka runt hela Enhörnalandet 
och besöka föreningarna på plats, men dels för 
att det skulle bli komplicerat med motorlogis
tiken, dels för att Friluftsgården passar så bra 
för större evenemang, blev alla arrangemang på 
samma plats.

– Enhörna är rikt på bra föreningsliv med 
idrottsföreningen, kyrkan, hembygdsföreningen, 
bygdegården, båtklubbar och motorklubbar. De 
gör ett bra arbete, men syns ännu bättre när de 
gör saker ihop. Det var roligt att så många verk
ligen ville vara med, säger Katarina Seppänen.

Föreningarna gick samman och bestämde att 
anordna en Enhörnadag, och det är självklart för 
kommundelsnämnden att stötta detta ekonomiskt. 

Enhörnadagen även i år
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Bilder från Enhörnadagen 2023, en 
succé som ska återkomma i sommar.



I gamla posten invid Ica ligger  
Enhörnas mötesplats. Bästa platsen, 
där kyrka, skola, idrottsplats, buss 
och mataffär finns. Mötesplatsen 
är en fritidsgård för både unga och 
äldre och finns där – för alla.

POSTKONTORET VAR I alla tider mötesplatsen 
i alla samhällen. Men trots att postkontoret i 
Ekeby lagts ner för många år sedan fortsätter 
postlokalen att samla Enhörnaborna. Sedan 21 år 
tillbaka finns fritidsgården för alla åldrar, Mötes
plats Enhörna, som den naturliga samlings
punkten.

Björn Estmar, i dag kassör i föreningen, var 
drivande bakom idén att skapa något för ung
domarna i Enhörna då för 21 år sedan – och med 
hjälp av pengar från kyrkan blev det en riktig 
mötesplats – som lever vidare.

Mötesplats Enhörna är en ideell förening 
för att ge alla Enhörnabor, ung som gammal, 
tillfälle till en aktiv social samvaro. Under dag
tid är det akvarellmålning, seniorgympa och 
bokklubb, på eftermiddagarna mer ett renodlat 
fritids för skolungdom.

Just innan bussen från Vallaskolan stannar 

till kommer ett par killar inspringande. De vill 
vara säkra på att få de första pannkakorna, och 
har sprungit hela vägen från skolan.

Bästa stället att arbeta på
Anställda personalen på Mötesplaten, Ida Ivanov 
och Anette Söderqvist, är redan på plats och för 
beredda. Det finns gott om små maträtter att 
välja på för skolbarnen, men också ett riktigt bra 
caféutbud med både goda och billiga bakverk.

– Jag älskar när barnen kommer, det är det 
bästa tänkbara stället att arbeta på. Och jag 
älskar att hitta på saker, samt att baka och laga 
mat, säger Ida Ivanov som växt upp i Enhörna 
och flyttat tillbaka med sin familj som vuxen.

Tidigare på dagen har Röda Korsets bokcirkel 
varit på plats, men efter klockan två är det 
över 20 mellanstadiebarn på plats. Det äts 
pannkakor och toast, det fikas, spelas pingis 
och biljard. Det hörs, syns, känns och doftar 
verksamhet i den gamla postlokalen.

Behöver fler medlemmar
Birgitta Edström är ordförande i den ideella 
föreningen som driver Mötesplats Enhörna. Hon 
vill utveckla programmet.

– Vi behöver fler medlemmar för att ytterligare 
kunna utveckla föreningen, så att vi kan skapa 

Mötesplatsen där  
hela Enhörna träffas

Ida Ivanov, Britt Näsman och sittandes Birgitta 

Edström, ordförande, utanför Mötesplats Enhörna.

Fullt i caféet när barnen kommer från skolan. Anette Söderqvist 

och Ida Ivanov serverar för fullt.
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Under hela hösten har ideella 
nattvandrare med föräldrar 
från Vallaskolan vandrat runt  
i Enhörna på fredags- och 
lördagskvällar.  Det har funge-
rat bra, men nu vill man ha fler 
som ställer upp under våren.

MARKUS EDLUND, PAPPA och Enhörna
bo, var en av de som nattvandrade i 
höstas och han förklarar att det kändes 
meningsfullt, men att fler behövs. Me
ningen var att föräldrar från varje klass i 
Vallaskolan skulle nattvandra två gånger 
per termin, varje fredag och lördagskväll 
mellan 19 och 23.30.

– Enhörna är stort, det är svårt att själv 
hinna med att nattvandra förbi affären, 
Ekeby, Sandviken, Vallaskolan, Malmsjön 
och Underås brygga – platser där det kan 
samlas ungdomar. De gånger jag natt
vandrat har det varit en hel del ungdomar 
med Epatraktorer ute. Det är roligare 
och enklare om man är fler.

– Om föräldrarna bara förstår vilken 
nytta man gör för både ungdomarna och 
samhället i stort, skulle nog fler hänga 
på. För man bör vara några stycken varje 
kväll.

Kontakta Fältarna 
076-106 93 08, nattvandring@sodertalje.se

fler aktiviteter – framför allt för de unga men 
även för vuxna. Kom gärna in på en kaffe så 
berättar jag, eller personalen på plats mer, 
säger hon.

Hon och akvarell och styrelsekompisen Britt 
Näsman trivs bland barnen, de hälsar glatt på 
flera av dem och det är tydligt att mötesplatsen 
också överbryggar generationsgränserna.

– Jag är här flera gånger i veckan, men  
akvarellgruppen är huvudsaken för mig. Det är 
samvaron, att måla och äta lunch ihop, som är 
bäst, säger Britt Näsman.

Öppet varje vardag
Ida och Anette för statistik manuellt i en 
skrivbok, och varje dag är det i snitt minst 25 
personer i lokalen. Varje vardag är det öppet, 
under två kvällar i veckan lite längre. Men det 
går bra att hyra lokalen de andra kvällarna, 
samt på helger för fester, kalas eller möten.

Under våren kommer Mötesplats Enhörna att 
erbjuda ett brett program för ung som gammal. 
Oavsett om man är intresserad av tvspel,  
bingo, musik eller historia.

Fotnot: Mötesplats Enhörna. Medlemsavgift 150 kr 
per år för enskild, 400 för familj PG: 1373993–3

Nattvandrare  
söker nya  
kompisar

Biljardbordet är centralt i Mötesplats Enhörna, som är en fritids-

gård både för gamla och unga.
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Vårt Enhörna ges ut av kommundelsnämnden i Enhörna.  
GRAFISK FORMGIVNING Roxx Communication Group.  
TRYCK Stibo Complete, januari 2024.  
SÖDERTÄLJE KOMMUN Stadshuset, Nyköpingsvägen 26, 
Södertälje, 08-523 010 00, www.sodertalje.se

I OKTOBER 2023 tillträdde Magnus Gyllestad 
tjänsten som ny stadsdirektör i Södertälje kom
mun. Han kommer närmast från en tjänst som 
kommundirektör i Haninge kommun och innan 
dess var han kommunchef i Kungälv.

Magnus Gyllestad tycker att Södertälje har en 
unik blandning av kultur, historia och innova
tion. Han nämner även näringslivet, med stora 
globala företag, som en av stadens styrkor. En 
av de främsta utmaningar han ser framåt är att 
Södertälje ska fortsätta att växa och utvecklas på 
ett hållbart sätt, samtidigt som en hög servicenivå 
upprätthålls för invånarna.

Politikerhörna spontan-
idrottsplats i Ekeby

TISDAGEN DEN 23 april blir det 
politikerhörna med tema  
spontanidrottsplats i Ekeby. 
Välkommen!

 Tisdag 23 april kl.18.00–
20.00. Plats: Mötesplatsen  
Enhörna. Gäst: Michael  
Andersson, kultur- och fritids- 
kontoret Södertälje kommun.

Nämndens ansvarsområde
ENHÖRNA KOMMUNDELSNÄMND HAR enligt 
kommundelsnämndernas reglemente ansvar för, 
och stort fokus på, utbildningsfrågor i enlighet 
med Skollagen beträffande förskoleklass, förskola, 
grundskola och skolbarnomsorg. Inom ramen för 
kultur- och fritidsfrågor har nämnden ansvar för 
kommunbibliotek. Inom ramen för kommunens 
samhällsbyggnadsfrågor planering, drift av exem-
pelvis lokalgator, gång- och cykelvägar. Slutligen 
ansvarar nämnden för antagande, ändring och 
upphävande av detaljplaner och avgörande av 
bygglovs- och marklovsärenden. 

Under år 2024 har nämnden i enlighet med  
verksamhetsplanen olika projekt i gång. 
www.sodertalje.se/enhornakdn

Magnus Gyllestad 
- Södertäljes nya 
stadsdirektör
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Gäst: Michael  
Andersson

Enhörna  
kommundelsnämnd  
sammanträdesplan 2024
HÄR ÄR DATUMEN för Enhörna kommundels-
nämnds sammanträden i år. För att ta del av 
handlingar besök www.sodertalje.se/diarium

Alla möten hålls kl. 17.00 i Vallaskolan förutom den 
4 juni då mötet är i Stadshuset, Nyköpings vägen 26, 
kl. 13.00.

  30 januari, 20 februari, 12 mars, 9 april, 14 maj,  
4 juni, 27 augusti, 17 september, 15 oktober,  
5 november och 12 december.

Observera att datum och tider kan komma  
att ändras. För uppdaterad plan se  
www.sodertalje.se/enhornakdn

Hej Företagare 
i Enhörna! 
GÅ IN VIA QR-koden, där 
hittar ni aktuell information 
och roliga event riktade 
mot företagare. Skanna qr-koden med din

mobilkamera, eller  besök 
sodertalje.se/foretagande.

Skanna 
mig!
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